
Protokół 

z obrad LIII Sesji Rady Gminy Gostynin 

z dnia 30 listopada 2023 r. 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 12 radnych 

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

4. Dyrektorzy Szkół Podstawowych 

5. Mecenas – Konrad Wypych 

6. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

7. Kierownik GO – Katarzyna Tomczak 

8. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji o godz. 11:05 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska, 

powitała Państwa Radnych, Przedstawicieli Urzędu Gminy, Wójta Gminy, Panią Skarbnik Gminy, Panią 

Sekretarz Gminy, Panią Kierownik GOPS, Pana Kierownika Referatu SO, Pana Informatyka. Witam 

serdecznie Dyrektorów Szkół Gminy Gostynin, witam pracowników Urzędu oraz Sołtysów z naszego 

terenu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado w związku z dyskusją 

która wczoraj na komisji się odbyła i przepraszam za przeoczenie bo nie dopilnowałem, byłem 

przekonany że otrzymaliście Państwo komplet materiałów, a nie otrzymaliście tego. Treść Porozumienia 

między Miastem, a Gminą Gąbin a Gminą Gostynin w związku z tym punkt 23 proponuje zdjąć z 

dzisiejszego porządku obrad, a otrzymaliście Państwo treść tego Porozumienia tak do zapoznania i 

będziemy go procedować ewentualnie w innym terminie. 

głosowanie: 

Radni ww. proponowany porządek obrad z usunięciem punktu 23 zaopiniowali pozytywnie 10 głosami 

za. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: teraz kolejny punkt to: Podjęcie uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Miłośników Zalewu Piechota z siedzibą w Gostyninie na 

działalność Wójta Gminy Gostynin, proponuję wprowadzić taki punkt. 

głosowanie: 

Radni ww. proponowany punkt zaopiniowali pozytywnie 9 głosami za, 1 głos wstrzymujący się. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: teraz przejdziemy do głosowania nad 

przyjęciem porządku obrad ze zmianami. 

Radni ww. porządek obrad zaopiniowali pozytywnie 10 głosami za. 

 

Do punktu 2-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Sprawozdanie Wójta z 

działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Dostojni Goście 

niniejszym przekładam Sprawozdanie z działalności Wójta za okres międzysesyjny tj. od 27 

października 2023 r, do 29 listopada 2023 r 

W tym czasie odbyłem 9 spotkań poza Urzędem Gminy: 



- w dniu 7 listopada uczestniczyłem w uroczystym otwarciu bieżni przy Szkole Podstawowej w 

Teodorowie oraz wręczeniu nagród dla uczestników gry plenerowej z okazji 160 rocznicy wybuchu 

Powstania Styczniowego. 

- w dniu 10 listopada brałem udział w uroczystych obchodach Narodowego Święta Niepodległości w 

Szkole Podstawowej w Sierakówku. 

- w dniu 11 listopada uczestniczyłem w obchodach 105 Rocznicy Odzyskania Niepodległości przez 

Polskę. 

- w dniu 17 listopada uczestniczyłem w uroczystym poświęceniu Krzyża na odnowionej mogile 

powstańców 1863r. w Szczawinie Kościelnym. 

- w dniu 18 listopada brałem udział w Mszy Świętej z okazji 70-lecia Koła Łowieckiego „BAŻANT”. 

- w dniu 22 listopada uczestniczyłem w konkursie recytatorskim, który odbył się w Szkole Podstawowej 

w Białotarsku. 

- w dniu 25 listopada uczestniczyłem w Mikołajkowych Zawodach Wrotkarskich. 

- w dniu 26 listopada uczestniczyłem w turnieju piłki nożnej - „Błyskawica Winter CUP”, który był 

rozgrywany w hali MOSIR w Gostyninie. 

- w dniach 27-28 listopada brałem udział w Kongresie Gmin Wiejskich RP w Jachrance. 

W okresie sprawozdawczym wydałem 15 zarządzeń od nr. 155 do nr 169 w różnych sprawach 

funkcjonowania Urzędu, planu finansowego, komisjach przetargowych, tematyka była bardzo 

różnorodna. 

I. W zakresie Referatu Finansowego. 

1. Wydano 42 zaświadczenia i 8 informacji w sprawie posiadania gruntów, dochodowości oraz 

niezaleganiu w podatkach.  

2. Wprowadzono 72 zawiadomienia o zmianach w danych ewidencji gruntów. 

3. Wydano 15 decyzji w sprawie zmiany wymiaru podatków na rok 2023.  

4. Wydano 2 decyzję w sprawie umorzenia zaległości podatkowej w łącznej kwocie 677,75 zł.  

5. Zaksięgowano 945 szt. wpłat zobowiązań podatkowych.   

6. Przyjęto w kasie 472 szt. wpłat za odpady komunalne. 

7. Przyjęto w kasie 435 szt. wpłat za zobowiązania pieniężne.  

8. Wystawiono 8 tytułów wykonawczych w sprawie środków transportowych na kwotę należności 

głównej 50 518,00 zł i odsetek 3 916,00 zł. 

W zakresie spraw oświatowych: 

1. W dniach 3 -7 listopada dyrektorzy ośmiu szkół złożyli wniosek o bon na laptopa dla nauczycieli, 

którzy są uprawnieni i wnioskowali o bon na zakup laptopa na podstawie ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. 

o wsparciu rozwoju kompetencji cyfrowych uczniów i nauczycieli (Dz. U. poz. 1369). 

2. W dniu 7 listopada 2023 r. wypłacono trzem nauczycielom dofinansowanie doskonalenia 

zawodowego. Dofinansowanie otrzymali nauczyciel ze Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w 

Białotarsku, Szkoły Podstawowej im. Władysława Stanisława Reymonta w Solcu oraz Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Sierakówku na łączną kwotę 4.150,00 zł. 

3. W dniu 8 listopada br. została udzielana informacja pisemna Prezesowi ZNP Panu Andrzejowi 

Osiakowi o wysokości wykorzystanych środków na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz fundusz zdrowotny. 

4. W dniu 15 listopada br.  wysłano do Kuratorium Oświaty w Warszawie wniosek o udzielenie wsparcia 

w 2024 roku w ramach programu wieloletniego "Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0. na lata 

2021-2025" Priorytet 3. dla Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. Władysława 

Broniewskiego w Lucieniu, Szkoły Podstawowej im. Władysława Broniewskiego w Lucieniu oraz Szkoły 

Podstawowej w Teodorowie. Kwota wnioskowana – 10.625,00 zł.; wkład własny 2.125,00 zł. 

5. W okresie sprawozdawczym wpłynęło sześć wniosków dot. udzielenie pomoc zdrowotnej. 

6. W okresie sprawozdawczym zatwierdzono aneks do arkusza organizacyjnego dla Szkoły 

Podstawowej im. Orła Białego w Białotarsku, Szkoły Podstawowej im. Bohaterów 1 grudnia 1939 r. w 

Emilianowie, Szkoły Podstawowej im. Władysława Broniewskiego w Lucieniu, Szkoły Podstawowej im. 

Marii Kownackiej w Sokołowie, Szkoły Podstawowej w Teodorowie. Aneksy do arkusza organizacyjnego 

zostały wprowadzone ze względu na przydział godzin nauczycielom w związku z orzeczeniami o 

potrzebie kształcenia specjalnego i indywidualnego  nauczania oraz w związku z powrotem nauczycieli 



z dłuższych nieobecności. 

7. Na bieżąco załatwiane są sprawy związane z funkcjonowaniem i działalnością szkół z terenu Gminy 

Gostynin. 

II. W zakresie zagospodarowania przestrzennego 

1. Wydano 25 decyzji o warunkach zabudowy, 70 projektów decyzji jest w uzgodnieniach. 

2. Wydano 0 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 14 projektów decyzji jest w 

uzgodnieniach. 

3. Wydano 4 decyzje zmieniające warunki zabudowy. 

4. Wydano 3 decyzje o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy. 

5. Wydano 4 zaświadczenia o przeznaczeniu gruntów w miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego. 

6. Wydano 47 zaświadczeń o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

7. Wydano 2 zaświadczenia o przeznaczeniu gruntów w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Gostynin. 

8. Wydano 11 postanowień o zgodności projektu podziału nieruchomości z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego lub z przepisami odrębnymi. 

9. Wydano 0 wypisów i wyrysów z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

10. Wydano 0 decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia. 

11. Wpłynęły 2 wnioski o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 

przedsięwzięcia. 

III. W zakresie Referatu Geodezji, Gospodarki Gruntami i Rolnictwa  

1. Wpłynęło 5 wniosków o dokonanie podziału nieruchomości. 

2. Wydano 12 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości.  

3. Nabyto działkę pod poszerzenie drogi w m. Polesie.  

4. Przygotowano dokumentację w celu nabycia działek pod poszerzenie drogi gminnej w m. Mysłownia 

Nowa. 

5. Przygotowano dokumentację w celu nabycia działki z przeznaczeniem na realizację celu publicznego 

w  m. Krzywie.  

6. Przygotowano dokumentację do sprzedaży działki w m. Bierzewice.  

7. Sporządzono dokumentację w sprawie wypłaty odszkodowań za nieruchomości przejęte pod drogę 

w  m. Budy Kozickie.  

8. Wydano 13 zawiadomień o ustaleniu numeru porządkowego budynku. 

9. Wydano 1 informację o nadanym numerze porządkowym budynku. 

10. Wydano 5 oświadczeń o pracy w gospodarstwie rolnym. 

11. Wydano 1 postanowienie odmawiające wydania zaświadczenia potwierdzającego okresy pracy                       

w gospodarstwie rolnym. 

12. Przyjęto 4 wnioski o zmianę przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2023. 

13. Dokonano 21 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia na gruntach osób fizycznych. 

14. Dokonano 3 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia w pasach drogowych.  

15. Wystąpiono z 4 wnioskami do Starosty Gostynińskiego o wydanie zezwoleń na usunięcie drzew                       

z nieruchomości stanowiących własność Gminy Gostynin w miejscowościach: Nowa Wieś, Sierakówek                    

i Gorzewo.  

16. Wysłano informacje dot. nowych stawek czynszu do wszystkich najemców lokali gminnych. 

IV. Inwestycje  

I. Zamówienia publiczne 

1. Podpisano umowę z Wykonawcą BMB Budownictwo Sp. zo.o. Sp. k. Gostynin na zadanie pn. 

„Przebudowa drogi gminnej w m. Feliksów – Skrzany” na kwotę brutto 295 200,00 zł 

2. Podpisano umowę z Wykonawcą BMB Budownictwo Sp. zo.o. Sp. k. Gostynin na zadanie pn. 

„Przebudowa drogi  w miejscowości Krzywie” na kwotę brutto 209 100,00 zł 

3. Podpisano umowę z firmą Damo Sp. zo.o. Sp. k z Łowicza na zakup paliw – oleju napedowego dla 

GZK w Solcu na kwotę – 356 249,40 zł 

4. Ogłoszono postępowanie w trybie przetargu nieograniczonego na udzielenie i obsługę kredytu 

długoterminowego z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 



5. Ogłoszono postępowanie w trybie podstawowym na dostawę oleju opałowego lekkiego i gazu do 

szkół i budynków gminy na rok 2024 

II. Inwestycje realizowane w ramach budżetu i funduszy sołeckich 

1. Zamontowano lampy solarne przy drodze w m. Budy Kozickie – Nagodów 

2. Zakupiono materiały na wykonanie zadaszenia nad wejściem do świetlicy wiejskiej w m. Skrzany 

3. W ramach funduszu sołeckiego zakupiono kamery bezprzewodowe na plac zabaw w m. Miałkówek 

4. Zostały zawarte umowy na wykonanie monitoringu wizyjnego na terenie placów zabaw w m. Nagodów 

i Bierzewice w ramach środków pochodzących z funduszy sołeckich 

5. Podpisano umowę na utwardzenie terenu przy świetlicy w m. Bierzewice 

6. W ramach podpisanej umowy na podniesienie standardów oświetlenia drogowego zamontowano 

dodatkową lampę w m. Gorzewo 

7. Zamontowano altanę ogrodową na placu gminnym w m. Mysłownia Nowa w ramach środków 

pochodzących z funduszu sołeckiego. 

8. Zakończono realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa budynku gospodarczego na terenie 

Szkoły Podstawowej w Sierakówku” 

9. Zakończono realizację robót budowlanych związanych z wykonaniem ocieplenia budynku gminnego 

w ramach realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja budynku mieszkalnego gminnego w m. 

Skrzany” Koszt wykonania inwestycji: 93 001,48 zł 

10. Zakończono realizację robót budowlanych przewidzianych na rok 2023 związanych z realizacją  

zadania inwestycyjnego pn.: „ Modernizacja budynku w m. Baby Górne w związku ze zmianą sposobu 

użytkowania budynku handlowego na świetlicę wiejską” 

Koszt wykonania robót w 2023r. 80 390,29 zł 

11. Zakończono realizację robót związanych z wykonaniem inwestycji pn.: „Modernizacja świetlicy 

wiejskiej ”Domu Ludowego” w m. Sieraków (budynek będący własnością gminy)” Koszt wykonania 

robót: 247 895,98zł 

12. Podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej wykonania inwestycji pn.: „ 

Budowa instalacji zbiornikowej na gaz płynny wraz z wewnętrzną instalacją gazową w świetlicy wiejskiej 

w m. Sieraków (budynek będący własnością gminy)” 

III. Inwestycje wodno- kanalizacyjne 

1. Zakończono realizację zadania pn.: „Rozbudowa  sieci wodociągowej w m. Strzałki” 

2. Zakończono realizację zadania pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. Bierzewice” 

3. Zakończono realizację zadania pn.: „Budowa sieci wodociągowej w m. Sokołów” 

4. Opracowane zostały dokumentacje projektowe na rozbudowę sieci wodociągowej w 

miejscowościach: Choinek, Gorzewo, Baby Górne, Nagodów (łączna długość zaprojektowanej  sieci 

wynosi ok. 2,4 km) 

5. Wpłynęły opracowane przez właścicieli działek, dokumentacje projektowe na rozbudowę sieci 

wodociągowej w miejscowościach: Kazimierzów-Miałkówek, Sierakówek-Kleniew oraz Helenów  

(łączna długość zaprojektowanej sieci wodociągowej  ok. 1 km) 

IV. Inwestycje drogowe (realizowane w ramach budżetu i funduszy sołeckich) 

1. Przebudowa drogi gminnej w m. Antoninów, dł.320 m (wykonano 315m)- zakończono, nie odebrano 

z powodu niezgodności wykonania z projektem 

2. Przebudowa drogi w m. Bierzewice, dł. 122 m – nie odebrano z powodu niezgodności wykonania z 

projektem 

3. Zgodnie z podpisanymi umowami do dnia 21 listopada 2023r. powinny zostać przebudowane drogi: 

- w m. Rybne -180 m- roboty nie zostały rozpoczęte 

- w m. Nowa Wieś – 200 m- roboty nie zostały rozpoczęte 

- w m. Emilianów – 300 m- roboty nie zostały rozpoczęte 

- w m. Kazimierzów  - 200 m- roboty nie zostały rozpoczęte 

- w m. Gulewo  - 300 m- roboty rozpoczęto 15.11.2023r., zgłoszono do odbioru 21.11.203r. 

- w m. Budy Kozickie – 250 m- roboty nie zostały rozpoczęte oraz 

- modernizacja nawierzchni drogi  w m. Baby Górne – 300m/1500m2  - roboty nie zostały rozpoczęte 

4. Zgodnie z podpisaną umową (w dniu 30.10.2023r.) do dnia 30.11.2023r. powinna zostać 

przebudowana droga w m. Feliksów - Skrzany dł. 250m- roboty nie zostały rozpoczęte 



5. W trakcie opracowania są projekty na przebudowę dróg w m. Bierzewice (2 odcinki). Realizacja do 

30.11.2023r. 

V. Inne działania Referatu Rozwoju Gospodarczego 

1. Wydano łącznie 6 decyzji na lokalizację, prowadzenie robót oraz umieszczenie w pasie drogowym 

dróg gminnych urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami 

lub potrzebami ruchu drogowego 

2. Wydano 2 dwie decyzje na przebudowę lub lokalizację zjazdu 

3. Wydano 9 uzgodnień na lokalizację urządzeń infrastruktury technicznej na nieruchomościach 

stanowiących drogi wewnętrzne 

4.Podpisano 4 umowy na dzierżawę nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne w związku z 

prowadzeniem robót i umieszczeniem urządzeń infrastruktury technicznej na nieruchomościach 

V. W zakresie Referatu Spraw Obywatelskich, samodzielnego stanowiska ds. Obrony Cywilnej 

• Wpłynęło 25 wniosków dotyczących wpisania, zmiany lub wykreślenia w Centralnej Ewidencji 

Działalności Gospodarczej. 

• Przyjęto 14 wniosków dotyczących zastrzeżenia nr pesel. 

Zdarzenia w ewidencji ludności  

• urodzeń  – 1  

• zgonów – 12 

• zameldowań na pobyt stały – 32 

• zameldowań na pobyt czasowy – 0 

• wymeldowania z pobytu stałego – 38 

• wymeldowania z pobytu czasowego – 0  

• wydanych zaświadczeń dot. zameldowań – 26 

• udostępnienie danych osobowych – 19 

dowody osobiste  

• przyjęcie wniosków dowodowych – 86 

• wydanie dowodu osobistego – 73 

• unieważnionych  dowodów – 95 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

Odbyło się 1 posiedzenia komisji. 

Rozpatrzono ogółem 7 wniosków.  

Pozytywnie zaopiniowano 5 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Do Sądu skierowano 1 wniosek w celu wydania postanowienia co do dalszego leczenia osoby 

uzależnionej. 

(Na salę posiedzeń dołączył Radny Janusz Brudnowski) 

VI. W zakresie Promocji i Funduszy Pomocowych 

• Bieżąca publikacja aktualności i wydarzeń gminnych na stronie internetowej gminy; 

• Współpraca przy  opracowaniu strategii OFM jako partnera projektu.- Obszar Funkcjonalny Miasta 

Płocka. Zatwierdzono projekt Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa „Obszar Funkcjonalny 

Miasta Płocka” oraz Projektu Prognozy Oddziaływania na Środowisko dla Strategii, uzgodnienie 

przebiegu konsultacji społecznych w/w dokumentów; 

• Organizacja uroczystości obchodów 105. rocznicy Odzyskania Niepodległości przez Polskę w dniu 11 

listopada połączoną z uroczystym odsłonięciem muralu upamiętniającego 160. Rocznicę Powstania 

Styczniowego na budynku Szkoły Podstawowej w Zwoleniu oraz odsłonięciem wieńca kamiennego przy 

pomniku powstańców Styczniowych w Gaśnem; 

• Przygotowania do obchodów 84. Rocznicy rozstrzelania mieszkańców Gostynina i Ziemi Gostynińskiej 

przez hitlerowców w 1939r – Wola Łącka 1 grudnia. 

• Organizacja andrzejkowego  turnieju szachowego dla młodzieży szkolnej o Puchar wójta  

• Złożono wnioski aplikacyjne na zadania: 

1) w programie Konkursu Grantowego Cyberbezpieczny Samorząd. Priorytet II: Zaawansowane usługi 

cyfrowe Działanie 2.2. – Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa. Fundusze europejskie 

na rozwój cyfrowy 2021-2027. Kwota dofinansowania  850 tyś. zł.; Cyberbezpieczny samorząd dla 

Gminy Gostynin. 



2) o pomoc finansową z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Wsparcia „Autobusy dla mazowieckich szkół” realizowanego w latach 2023–2024. Kwota 

dofinansowania  500 tyś. 

3) o przyznanie pomocy finansowej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach programu 

„Mazowsze dla czystego powietrza” na zadanie Budowa ogólnodostępnej stacji ładowania pojazdów 

elektrycznych na terenie Gminy Gostynin. Kwota dofinansowania  112 500,00 zł 

4) o przyznanie pomocy finansowej ze środków własnych budżetu Województwa Mazowieckiego w 

ramach programu wsparcia „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2024” na zadanie 

„Modernizacja świetlicy wiejskiej w miejscowości Leśniewice”. Dofinansowanie w kwocie 200 000,00 zł 

5) o przyznanie pomocy finansowej z budżetu Województwa Mazowieckiego 

w ramach „Mazowieckiego Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt – Mazowsze dla 

zwierząt 2024” na zadanie - Zapobieganie bezdomności zwierząt w gminie Gostynin. Dofinansowanie 

w kwocie 20 000,00 zł 

6) wnioski w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2024” – „Mazowsze 

dla sołectw 2024”. 

Na zadania : 

– „Zakup i montaż lamp solarnych na terenie sołectwa Białe - Antoninów”. Wnioskowane 

dofinansowanie w kwocie 15 000,00 zł 

– „Zakup i montaż lamp solarnych na terenie sołectwa Kiełpieniec – Mniszek – Skoki”. Wnioskowane 

dofinansowanie w kwocie 15 000,00 zł 

 Złożono wnioski rozliczające na projekty : 

- wniosek o płatność i sprawozdanie kwartalne zadania Modernizacja kompleksu sportowego  "Moje 

Boisko - Orlik 2012" przy Szkole Podstawowej w Sierakówku  

- rozliczenie programu „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2023” 

zadania pod nazwą: „Modernizacja świetlicy wiejskiej „Domu Ludowego” w m. Sieraków” 

- rozliczenie dotacji ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w zakresie budowy i 

modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych zadania „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w miejscowości Gulewo” 

• Przygotowanie dokumentacji na kontrolę z dofinansowania w ramach „Mazowieckiego Instrumentu 

Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023”  

• Bieżące sprawy referatu (dotyczące budynku w miejscowości Białe 33, ewidencja  innych obiektów 

świadczących usługi hotelarskie, obiektu nie będącego obiektem hotelarskim /gospodarstwo 

agroturystyczne/ i inne). 

(Na salę posiedzeń dołączył Radny Kamil Balcerzak) 

VII. W zakresie Referatu Gospodarki Odpadami 

• Wpłynęło 54 deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (w tym 9  

pierwszych, 25 zmieniających,  6 zerujących, 11 na rekreację po wezwaniu); 

• Wysłano 9 zawiadomień z informacją o numerze rachunku bankowego po złożeniu przez właściciela 

nieruchomości pierwszej deklaracji; 

• Wpłynęło 15 zgłoszeń do ewidencji zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni 

ścieków; 

• Wpłynęło 1 pełnomocnictwo do podpisywania deklaracji o wysokości opłaty z tytułu gospodarowania 

odpadami komunalnymi. 

• Przyjęto i wprowadzono do Centralnej Ewidencji Emisyjności budynków 8 deklaracji  dotyczących 

źródeł ciepła  i źródeł spalania paliw. 

• Przyjęto  2 oświadczenia w związku ze zmianą deklaracji CEEB. 

• Przyjęto od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych (podmiotów gospodarczych prowadzących 

działalność gospodarczą) nie objętych systemem gospodarowania odpadami przez gminę: 

- 11 oświadczenia, 

- 8 dowodów uiszczenia opłaty za odbiór odpadów pochodzących z prowadzonej działalności, 

(Obowiązek kontroli wynika z art. 6 ust. 5a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, Dz. U. 

2022 poz. 2519);   



• Wpłynęły 2 wnioski o udzielenie ulgi w opłacie w związku z zaległością z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, postępowania w toku. 

• Wydano 4 decyzje w związku z zakończonym postępowaniem o udzielenie ulgi w opłacie:  

- dwie decyzje o rozłożeniu na raty zaległości, 

- jedną decyzję o częściowym umorzeniu i rozłożeniu na raty zaległości, 

- jedną decyzję o odmowie umorzenia zaległości. 

• Zaksięgowano 2190 wpłaty za odpady komunalne na łączną kwotę 317 705,05 zł; 

• W związku z prowadzoną egzekucją zaległości wystawiono: 

* 74 upomnienia na łączną kwotę 61 121,03 zł 

* 25 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 40773,19 zł  

• Sporządzono 2 elektroniczne zawiadomienie wierzyciela do organu egzekucyjnego w sprawie 

zawieszenia oraz umorzenia postępowania egzekucyjnego. 

• Wygenerowano i wydano 112  kompletów kodów kreskowych do identyfikacji worków na odpady 

komunalne dla właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Gostynin; 

• Wysłano  do Wykonawcy 14 zgłoszenia: 7 dotyczących wstawienia/zabrania pojemników 

mieszkańcom, oraz 7 dotyczące braku odbioru odpadów.  

• Wpłynęło 5 sprawozdań od podmiotów prowadzących działalność w zakresie odbioru i transportu 

nieczystości ciekłych posiadających zezwolenie na prowadzenie działalności na terenie Gminy 

Gostynin. 

• Wysłano 18 wezwań do złożenia deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi do właścicieli nieruchomości, którzy nie dopełnili ustawowego obowiązku. 

• Sporządzono i przesłano do Wykonawcy comiesięczne zestawienie z wykazem nieruchomości z 

których należy odebrać odpady komunalne. 

• Zgodnie  z art. 5a i 5aa oraz art. 9u i 9v ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

przeprowadzono 42 kontrole nieruchomości w zakresie posiadania umów na wywóz nieczystości 

ciekłych z nieruchomości,  posiadania dowodów wykonania obowiązku wywozu nieczystości ciekłych z 

nieruchomości zgodnie z Regulaminem utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gostynin, 

oraz posiadania kompostownika i kompostowania w nim bioodpadów. Z każdej kontroli został 

sporządzony protokół dla każdej ze stron. 

• Ilość odebranych odpadów od właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz rekreacyjno-

wypoczynkowych w miesiącu październiku  wynosi  – 231,96 Mg. 

• Dokonano rozliczenia usługi odbioru odpadów za miesiąc październik 2023 r. na podstawie  

dokumentacji przekazanej przez Wykonawcę oraz na podstawie  systemu pozycjonowania satelitarnego 

GPS pojazdów odbierających odpady z terenu Gminy Gostynin i wysłano Wykonawcy informację o 

kwocie należnej na kwotę 203 253,41 zł brutto. 

• W zakresie Punktu konsultacyjnego „Czyste Powietrze”: 

- udzielono mieszkańcom z terenu Gminy Gostynin 27 konsultacji w zakresie otrzymania dotacji na 

wymianę kopciucha z Programu „ Czyste Powietrze” oraz rozdano 27 ulotek informacyjnych. 

- za pośrednictwem puntu konsultacyjnego złożono 12 wniosków o dofinansowanie na wymianę źródła 

ciepła w ramach programu czyste powietrze oraz 7 wniosków o wypłatę dofinansowania w ramach 

programu 

• Przyjęto 8 zgłoszeń dotyczących bezdomnych, rannych oraz padłych zwierząt. 

• Na bieżąco w referacie  odbywa się bezpośrednia obsługa interesantów. 

VIII. W zakresie Głównego Specjalisty ds. Inwestycji 

1. Koordynacja działań związanych z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. „Budowa i 

przebudowa infrastruktury kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Gostynin” 

2. Koordynacja działań związanych z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. „Budowa 

kontenerowej przepompowni strefowej wody wraz ze zbiornikiem retencyjnym na wodę w m. Podgórze” 

3. Odbiór i przekazanie do użytkowania inwestycji pn..: „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. 

Bierzewice” 

4. Udział w spotkaniach i uzgodnieniach dokumentu „Strategii Rozwoju Klastra Energii” opracowywanej 

w ramach Związku Gmin Regionu Płockiego 



5. Przygotowanie dokumentacji zgłoszeń budowy lub wykonywania innych robót budowlanych na 

potrzeby realizacji następujących zadań: 

1) Modernizacja publicznych dróg gminnych w m. Bierzewice, Zaborów Nowy – Niecki, Gulewo – 

Józefków, Bolesławów, Marianów Sierakowski – Sieraków, Sierakówek, Rogożewek – opracowanie 

dokumentacji 

2) Modernizacja wewnętrznych dróg gminnych w m. Miałkówek, Rogożewek, Nagodów, Górki Drugie, 

Zwoleń, Sierakówek – opracowanie dokumentacji 

6. Uzyskanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla zadania pn.: „Rozbudowa drogi gminnej 

w miejscowości Helenów” 

IX. W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

1. Przyjęto 18 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków celowych i celowych specjalnych. 

2. Przyjęto  27 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków okresowych, wydano 27 decyzji. 

3. Przyjęto 28 zgłoszeń o pomoc w formie świadczenia rzeczowego i świadczenia pieniężnego na 

żywność oraz wydano  28 decyzji. 

4. Przyjęto 1 zgłoszenie o pomoc w formie gorącego posiłku w szkole. 

5. Przyjęto 2 zgłoszenia o pomoc w formie zasiłku stałego. 

6. Przeprowadzono weryfikację 5 zasiłków stałych. 

7. Wydano 15 wniosków ze skierowaniem na orzeczenie Powiatowej Komisji ds. orzekania o 

niepełnosprawności. 

8. Wydano 4 zaświadczenia  o korzystaniu z pomocy społecznej. 

9. Wysłano 8 pism do policji oraz 2 do sądu. 

10. Udzielono 11 porad prawnych. 

11. Odbyło się 1 posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego związane z procedurą niebieskiej karty. 

12. Odbyło się 9 spotkań grup roboczych związane z procedurą niebieskiej karty. 

13. Na terenie Gminy Gostynin objęto procedurą niebieskiej karty 9 rodzin. 

14. Przeprowadzono 10  wywiadów środowiskowych na potrzeby  świadczeń rodzinnych. 

15. Przeprowadzono 3 wywiady alimentacyjnych osób zobowiązanych na rzecz osób ubiegających się 

o pomoc w innych ośrodkach. 

16. Sporządzono 6 wniosków o udostępnienie danych osobowych do innych Instytucji. 

17. Skierowano  2 osoby do Centrum Integracji Społecznej. 

18. Pracownicy socjalni GOPS uczestniczyli w szkoleniu  podnoszącym poziom bezpieczeństwa 

osobistego podczas wykonywania czynności zawodowych 

19. Pracownicy GOPS uczestniczyli w konferencji w Warszawie z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 

20. Z zakresu Karty Dużej Rodziny przyjęto i wprowadzono 8 wniosków. Wydano 18 kart tradycyjnych, 

oraz 19 kart elektronicznych. W produkcji jest 19 kart. 

21. Przyjęto 14 wniosków i wydano 14 zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu 

przypadającego na jednego członka gospodarstwa domowego osoby fizycznej, która zamierza złożyć 

wniosek o przyznanie dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej lub Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

22. Z zakresu świadczeń rodzinnych przyjęto 43 wnioski o ustalenie prawa do świadczeń rodzinnych  

na nowy okres zasiłkowy. 

23. Wydano 61 decyzji. 

24. Wystawiono 19 zaświadczeń. 

25. Wypłacono 303 zasiłków pielęgnacyjnych, 16 świadczeń rodzicielskich, 73 świadczeń 

pielęgnacyjnych, jednorazową zapomogę z tyt urodzenia dziecka dla  7 osób,  specjalny zasiłek dla 

opiekuna  dla  9 osób. 

26. Fundusz alimentacyjny wypłacono dla 78 osób, przyjęto 6 wniosków na nowy okres zasiłkowy, 

wydano  5 decyzji. 

27. Wysłano 7 zawiadomień do dłużników alimentacyjnych o przyznanych świadczeniach. 

28. Wysłano 13 wniosków do Komornika Sądowego w sprawie przyłączenia się do postępowania 

egzekucyjnego. 

29. Wysłano 9 wezwań o przeprowadzenie wywiadu alimentacyjnego. 

30. Przeprowadzono 5 wywiadów alimentacyjnych. 



31. Wysłano 3 wnioski do PUP o aktywizację zawodową dłużników. 

32. Wysłano 5 wniosków do komornika o ustalenie adresu zamieszkania. 

33. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie na bieżąco obejmuje pomocą i wsparciem osoby 

przebywające na terenie Gminy z Ukrainy. 

34. Realizacja zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy: 

-Złożono  2 wnioski na wypłatę świadczenia pieniężnego za zakwaterowanie i wyżywienie obywateli 

Ukrainy 

35. Przyjęto 15 wniosków na dodatek mieszkaniowy. 

36. W ramach Lokalnego Punktu Pomocy Pokrzywdzonym Przestępstwem przyjęto 3 osoby. 

37. Na bieżąco sporządza się  zapotrzebowania na środki finansowe, jednorazowe sprawozdania i 

informacje. 

X. W zakresie Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie z siedzibą w Solcu  

1. Statystyka udostępnień księgozbioru. 

Odwiedziny w bibliotece - 843 użytkowników 

Wypożyczenia - 1317 woluminów 

Odwiedziny w czytelni - 29 czytelników 

Udostepnienie księgozbioru na miejscu - 73 woluminów 

Udzielone informacje w bibliotece - 39 

Udostępniono 57 gier bibliotecznych/135 uczestników 

2. Działalność kulturalno-oświatowa 

- odbyły się 3 lekcje biblioteczne Emilianów. Sierakówek, Solec), w których uczestniczyły 32 osoby 

- w Sokołowie. Emilianowie odbyły się spotkania z dziećmi z okazji Dnia Pluszowego Misia ( 51 osób) 

- Postacie z bajek zawędrowały do Biblioteki w Sokołowie, uczestniczył w bajkowej zabawie 48 osób 

- Moja przerwa z „Kołem Fortuny” w Solcu – zabawy wzbogacające wiedzę z przypadających ważnych 

rocznic, literackich, historycznych, znanych postaci i znanych utworów ( 30 osób) 

XI. Realizacja zadań Gminnego Zakładu Komunalnego z siedzibą w Solcu 

I. Dział instalacyjno-budowlany: 

1. Odławianie oraz zapewnienie opieki psom z terenu Gminy Gostynin, 

2. Utrzymanie czystości na przystankach oraz w pasach drogowych Gminy Gostynin, 

3. Utrzymanie, konserwacja drzew i zieleni przydrożnej na terenie gminy Gostynin, 

4. Równanie i wałowanie wraz z drobnymi naprawami w ramach bieżącego utrzymania dróg gminnych 

w m. Jastrzębia, Budy Kozickie, Emilianów, Osiny, Miałkówek,  Łokietnica,  

5. Budowa odcinka sieci wodociągowej w m. Bierzewice, 

6. Budowa odcinka sieci wodociągowej w m. Mysłownia Nowa, 

7. Budowa punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych (PSZOK) – budowa ogrodzenia, 

8. Malowanie klatki schodowej w budynku gminnym w m. Belno, 

9. Przebudowa schodów wejściowych przy budynku gminnym w m. Rębów,  

10. Utwardzenie terenu kostką betonową pod stół piknikowy na działce gminnej w m. Białe w ramach 

funduszu sołeckiego. 

II. Dział eksploatacyjny: 

1. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach wodociągowych, 

2. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach kanalizacji sanitarnej, 

3. Obsługa przydomowych oczyszczalni ścieków przy budynkach gminnych w m. Leśniewice, Skrzany, 

Rębów, Miałkówek,   

4. Oczyszczanie osadników i pompowni ścieków na sieciach kanalizacji sanitarnej, 

5. Płukanie odcinków sieci wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 

6. Wymiana uszkodzonych hydrantów na sieciach wodociągowych na terenie gminy Gostynin. 

Jeśli są jakieś pytania to chętnie odpowiem. 

 

Do punktu 3-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Informacja dyrektorów szkół 

podstawowych o realizacji zadań statutowych za rok szkolny 2022/2023 ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników sprawdzianu zewnętrznego. 



Dyrektorzy Szkół Podstawowych przedstawili  informacje o realizacji zadań statutowych za rok szkolny 

2022/2023 ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianu zewnętrznego co stanowi załącznik 

do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: informacja Dyrektora SP w Zwoleniu 

została przesłana Państwu Radnym, z powodu nieobecności Pana Dyrektora nie będziemy jej tutaj 

reprezentować. W imieniu Rady Gminy Gostynin dziękuję Państwu Dyrektorom za prace, za ogromne 

zaangażowanie, za to że nasze gminne szkoły wyglądają tak jak wyglądają, za ich rozwój, za to że 

dzieje się w nich tak bardzo dużo. Dziękuję bardzo serdecznie. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca my też w imieniu własnym chciałbym też 

bardzo podziękować Państwu Dyrektorom za wasze zaangażowanie, za wasze starania, my oczywiście 

razem z Panią Skarbnik też robimy wszystko żeby te wasze budżety były jak najbardziej oczekiwane, 

ale nie wszystko się daje zrobić także mimo tych trudności Wasza praca naprawdę daje duże efekty. 

Dziękuję bardzo. 

Dyrektor SP w Solcu Bogusława Filińska: ja bym chciała na zakończenie poinformować, że bardzo 

serdecznie dziękuję wszystkim Państwu którzy przyjęli zaproszenie na uroczystość Nadania nowego 

Sztandaru w SP im. Władysława Stanisława Reymonta w Solcu na które serdecznie zapraszamy 5 

grudnia o godz. 11:00. Dziękuję bardzo. 

Z sali posiedzeń wyszli Dyrektorzy. 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Przedstawienie Raportu z 

realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin na lata 2021-2024 z perspektywą na lata  

2025-2028”, za okres 2021-2022. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Obowiązek sporządzenia Raportu z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska przez organ wykonawczy gminy i przedstawienia tego raportu radzie gminy wynika 

z zapisów ustawy Prawo ochrony środowiska. Organ sporządza raport co dwa lata.  

Raport przedstawia ocenę efektów z realizacji zadań wynikających z obecnie obowiązującego 

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin na lata 2021-2024 z perspektywą na lata 2025 -

2028” za okres 2021-2022. Obejmuje przedstawienie stopnia realizacji poszczególnych zadań 

zaplanowanych w ramach Programu i omówienie ich wpływu na stan środowiska oraz realizację 

wyznaczonych celów. Nie wszystkie założone w programie zadania zostały już zrealizowane. Część 

zadań zaplanowana została do realizacji w przyszłych latach lub jest realizowana przez dłuższy okres. 

Niektóre z działań mają charakter ciągły i będą kontynuowane w latach kolejnych. Wszystkie działania 

przyczyniają się do poprawy stanu środowiska na terenie gminy. 

Raport został opracowany przez firmę Westmor z którą od szeregu lat współpracujemy, jest to obszerny 

dokument 46-47 stronnicowy, zachęcam Państwa w wolnej chwili do zapoznania się ze szczegółami. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie. Raport został 

wczoraj omówiony obszernie na Komisji także dzisiaj tylko przyjmujemy taką informację. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę nr 450/XLV/2022 Rady Gminy Gostynin z dnia 29 grudnia 2022 roku  w  sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rada pozwolę sobie omówić łącznie 

zmiany łącznie ze zmianami dokonanymi w uchwale Budżetowej na rok 2023 i Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gostynin na lata 2023-2035. Jeśli chodzi o Dochody bieżące w zakresie Transportu 

i łączności Lokalny transport zbiorowy zwiększamy dochody bieżące o kwotę 100,42zł, z tytułu dotacji 

celowej otrzymanej z budżetu państwa zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego  z przeznaczeniem 

na organizację bezpłatnego transportu na wybory. W zakresie Gospodarki mieszkaniowej Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami zwiększamy plan dochodów bieżących o kwoty: 25.000,00zł z tyt. wpływów 

z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa i 7.380,00 z tyt. rozliczeń z lat ubiegłych. 

W zakresie Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy – dokonujemy zwiększenia planu 

dochodów bieżących o kwotę 620,00zł z tyt. wpływów z różnych dochodów. W zakresie Administracji 



publicznej Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) zwiększamy dochody bieżące o kwotę 

505,00zł z tyt. wpływów z różnych dochodów. W zakresie Promocji jednostek samorządu terytorialnego  

zwiększamy plan dochodów bieżących o kwotę 2.439,02zł z tyt. wpływów z różnych dochodów dot. 

działań promocyjnych i edukacyjnych prowadzonych przez Nadleśnictwo Gostynin na rzecz Gminy 

Gostynin. W zakresie Dochodów od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem dokonujemy zmniejszenia 

o kwotę 24.000,00zł dot. wpływów z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w 

obrocie hurtowym, zwiększenia o kwotę 8.000,00zł dot. wpływów z opłaty skarbowej, zwiększenia o 

kwotę 8.326,51zł dot. wpływów z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych. W zakresie 

Różnych Rozliczeń finansowych zwiększamy plan finansowy z tytułu: wpływów z różnych dochodów w 

kwocie: 333.078,80zł dot. rozliczenia podatku od towarów i usług, wprowadzamy również środki z 

Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy 

obywatelom Ukrainy o kwotę: 7.788,00zł, z przeznaczeniem na dodatkowe zadania oświatowe 

związane z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami 

Ukrainy. W zakresie Oświaty i wychowania Szkoły podstawowe zwiększamy dochody bieżące o kwoty: 

16,00zł z tytułu wpływów dot. kosztów upomnień, 9,00zł z tytułu wpływów z różnych opłat tj. opłata za 

wydanie duplikatu legitymacji lub świadectwa ukończenia szkoły 49,44 z tyt. wpływów z rozliczeń z lat 

ubiegłych. W zakresie Oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych zwiększamy dochody 

bieżące o kwotę 2.500,00zł są to wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Rada 

Gminy w m-cu kwietniu podjęła Uchwałę w której określono opłatę w wysokości 1,00zł za każdą 

rozpoczętą godzinę wychowania przedszkolnego, przekraczającą wymiar godzin, łączne dochody 

planowane z tego tytułu do końca roku planujemy w wys. 2.500,00zł. Jeśli chodzi o Stołówki szkolne i 

przedszkolne zwiększamy dochody bieżące o kwotę: 97.500,00zł z tytułu wpływów z różnych dochodów 

dot. wpłat za obiady – aktualizacja planu finansowego. W zakresie Usług opiekuńczych i 

specjalistycznych usług opiekuńczych zwiększamy plan dochodów bieżących o kwotę 4.700,00zł dot. 

wpływów z usług (mowa tu o refundacji usług opiekuńczych) W zakresie Rodziny Świadczenia rodzinne, 

świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego zmniejszamy plan dochodów bieżących o kwotę: 25.000,00zł z tytułu 

dotacji celowej otrzymanej od Wojewody Mazowieckiego na wniosek Wydziału Rodziny i Polityki 

Społecznej Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. Jeśli chodzi o Kartę Dużej Rodziny to tutaj 

zwiększamy plan dochodów bieżących w ramach dotacji celowe, tj. łączna kwota zwiększenia 126,00zł, 

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. Dodatkowo 

w wyniku aktualizacji planu zwiększamy dochody bieżące o kwotę 1,30zł z tytułu wydawania duplikatów 

kart dużej rodziny tj. części opłaty należnej gminie. Jeśli chodzi o Składki na ubezpieczenie zdrowotne 

opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby pobierające zasiłki dla 

opiekunów tutaj mamy zwiększenie planu dochodów bieżących o łączną kwotę 8.757,00zł, zgodnie z 

decyzją Wojewody Mazowieckiego z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenie 

zdrowotne. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu  

zwiększamy plan dochodów bieżących o kwotę 2.075,00zł z tytułu środków otrzymanych od pozostałych 

jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na realizacje zadań bieżących, tutaj jest mowa 

o środkach z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

zgodnie z zawartymi Porozumieniami, które mają na celu pokrycie kosztów obsługi zadania 

realizowanego przez Gminę, tutaj mowa o punkcie konsultacyjno-informacyjny Programu „Czyste 

powietrze”. Łączna kwota zwiększeń Dochodów bieżących 459.971,49zł i w znacznej części ponad 

400.000,00zł, ze zwiększonych dochodów bieżących zostaje przeznaczone na wydatki bieżące w 

zakresie Oświaty i wychowania. Jeśli chodzi o Dochody majątkowe Transport i łączność Drogi publiczne 

gminne zmniejszamy środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych w roku 2023, środki te zostają przesunięte na rok 

2024, łączna wartość zmniejszenia to 1.995.000,00zł. W zakresie Pozostałych zadań w zakresie polityki 

społecznej Pozostała działalność zmniejszenia  środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych o kwotę 399.840,00zł, środki te 

zostaną przeniesione do realizacji w roku 2024. Łączna kwota zmniejszeń Dochodów majątkowych to 

2.394.840,00zł. W zakresie Wydatków bieżących Lokalny transport zbiorowy zwiększenie wydatków 



bieżących o kwotę 100,42zł na zakup usług pozostałych z przeznaczeniem na transport, na 

zorganizowanie bezpłatnych przewozów do i z lokali wyborczych. Jeśli chodzi o Drogi publiczne gminne  

to tutaj mamy zmniejszenie wydatków bieżących o łączną kwotę 3.694,73zł na zakup materiałów i 

wyposażenia i dot. to zmian w zakresie funduszu sołeckiego sołectwa Klusek i Strzałki-Osada.                  

W zakresie Gospodarki gruntami i nieruchomościami dokonujemy zwiększenia planu wydatków 

bieżących o łączną kwotę: 6.343,54zł na zakup materiałów i wyposażenia oraz zmniejszenia o kwotę 

1.390,24zł z zakupu usług pozostałych. Zmiany te wynikają ze zmian w zakresie funduszu sołeckiego 

sołectwa Białotarsk, Klusek. 

W zakresie Działalności usługowej Plany zagospodarowania przestrzennego dokonujemy łącznego 

zmniejszenia wydatków o łączną kwotę: 40.761,59zł z zakupu usług pozostałych. Te zmiany dot. 

następujących przedsięwzięć: 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Klusek – in minus 16.783,03zł, te 

środki zostają przesunięte na rok 2024, 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Gorzewo – in minus 8.492,50zł,- te 

środki zostają przesunięte na rok 2024, 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ewidencyjny 73, 74/1, 75/2, 75/4, 

100/6 położonych we wsi Huta Nowa – in minus 8.420,00zł, środki zostają przesunięte na rok 2024, 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Gorzewo, zmniejszenia o kwotę 

4.033,03zł, te środki zostają przesunięte na rok 2024, 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Białe, zmniejszenia o kwotę 

3.033,03zł,środki również zwiększają limit wydatków roku 2024. 

W zakresie Administracji publicznej Urzędy gmin, w ramach aktualizacji planu dokonuje się 

następujących zwiększeń: 

- 36.135,08zł dot. zakupu materiałów i wyposażenia, 

- 20.000,00zł dot. zakupu usług pozostałych, 

- 20.000,00zł dot. szkoleń pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej, 

- 2.000,00zł dot. wpłat na PPK finansowanych przez podmiot zatrudniający. 

W zakresie Promocji jednostek samorządu terytorialnego zwiększenie planu wydatków bieżących o 

kwotę 3.540,00zł na zakup materiałów i wyposażenia i jednocześnie zmniejszenie wydatków bieżących 

o kwotę: 1.000,00zł na składkach na ubezpieczenia społeczne, 2.540,00zł na wynagrodzeniach 

bezosobowych, 48,81zł na zakupie usług pozostałych. Zmiany te wynikają ze zmian w zakresie 

funduszu sołeckiego sołectwa Strzałki - Osada. Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, 

kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa Wybory do Sejmu i Senatu zmniejszenie wydatków 

bieżących o kwotę: 2.120,00zł na wynagrodzeniach bezosobowych i zwiększenia o tożsamą kwotę 

zakup materiałów i wyposażenia, te przesunięcia dotyczą ostatecznego rozliczenia środków 

przeznaczonych na wybory do Sejmu i Senatu. W zakresie Bezpieczeństwa publicznego i ochrony 

przeciwpożarowej Komendy wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej, tutaj Państwowa Straż Pożarna 

w Gostyninie zwróciła się do Gminy Gostynin o wsparcie finansowe w wysokości 15.000,00zł, 

przeznaczamy na Fundusz Wsparcia kwotę 10.000,00zł, na wpłatę na Państwowy Fundusz celowy z 

przeznaczeniem zapewnienia gotowości bojowej tej jednostki. W zakresie Ochotniczych Straż 

Pożarnych – dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwotę 7.770,00zł w ramach dotacji 

celowych dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych do sektora finansów publicznych, dodatkowo 

dokonuje się zwiększenia planu wydatków bieżących o kwotę 20.770,00zł na zakup materiałów 

i wyposażenia oraz zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwotę 10.000,00zł na zakupie energii. 

W zakresie Oświaty i wychowania Szkół podstawowych, Oddziałów przedszkolnych w Szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego, Świetlic szkolnych, Dowożenie uczniów 

do szkół, Stołówek szkolnych i przedszkolnych, Realizacji zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych tutaj w ramach 

aktualizacji planów finansowych zwiększamy budżet Oświaty o kwotę 410.548,00zł. W zakresie 

Ochrony zdrowia Przeciwdziałanie alkoholizmowi zmniejszenie planu wydatków bieżących o łączną 

kwotę: 15.673,49zł na zakup materiałów i wyposażenia. W zakresie Pomocy Społecznej w wyniku 

aktualizacji planów finansowych zmniejszamy Dział Pomocy społecznej o łączną kwotę 2.152,98zł. 



W zakresie Pomocy materialnej dla uczniów o charakterze motywacyjnym zmniejszamy plan wydatków 

bieżących o kwotę: 2.760,00zł dotyczy to stypendiów dla uczniów. Rodzina, Świadczenia rodzinne, 

Karta Dużej Rodziny, Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne, łączna kwota zmniejszenia w tym Dziale wynosi 16.117,00zł. Jeśli chodzi o 

Gospodarkę Komunalną i ochronę środowiska Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu tutaj 

zwiększamy plan wydatków bieżących na wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 1.734,00zł, 

na składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 298,00zł, na składki na Fundusz Pracy 43,00zł w 

związku z Porozumieniem z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie i te środki dot. pokrycia kosztów obsługi zadania realizowanego polegającego na 

prowadzeniu punktu konsultacyjno-informacyjny Programu „Czyste powietrze”. 

W zakresie Oświetlenia, ulic, placów i dróg – dokonujemy zwiększenia planu wydatków bieżących 

o kwotę 30.000,00zł na zakup energii i w zakresie Pozostałej działalności zmniejszamy plan wydatków 

bieżących o kwotę 10.000,00zł na zakupie materiałów i wyposażenia. W zakresie Kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – dokonujemy następujących zmian: 

zwiększamy o kwotę: 3.832,20zł na zakup materiałów i wyposażenia. Zmiana wynika ze zmian m.in. 

w zakresie funduszu sołeckiego sołectwa Kozice-Polesie, zwiększamy o kwotę 4.500,00zł na zakup 

energii. Jednocześnie zmniejszamy wydatki bieżące o kwotę 15.000,00zł w ramach dotacji 

podmiotowych z budżetu dla samorządowej instytucji kultury jako ostateczne rozliczenie dotacji dla 

zamkniętego Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin w Białem. W zakresie Kultury 

fizycznej Obiekty sportowe zwiększamy wydatki bieżące na zakup materiałów i wyposażenia o łączną 

kwotę: 1.390,24zł. Zmiana tego planu dotyczy zmiany w zakresie funduszu sołeckiego sołectwa 

Białotarsk  Łączna kwota zwiększeń Wydatków bieżących to 442.325,64zł. 

Jeśli chodzi o Wydatki majątkowe Rolnictwo i łowiectwo wodociągowa wsi – dokonujemy zwiększenia 

wydatków majątkowych o kwoty: 5.000,00zł na zadanie dotyczące „Budowy kontenerowej 

przepompowni strefowej wody wraz ze zbiornikiem retencyjnym na wodę i studnią redukcyjną”  

45.900,00zł na zadanie dotyczące „Budowa sieci wodociągowej w m. Sokołów”. W zakresie 

Infrastruktury sanitacyjnej wsi  zmniejszamy wydatki majątkowe o kwoty: 18.995,45zł na zadaniu . 

„Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. Bierzewice”, 2.600,00zł na zadaniu pn. „Zakup samochodu 

dostawczego na potrzeby gospodarki wodno-kanalizacyjnej”. 

W zakresie Drogi publiczne gminne zmniejszamy plan wydatków majątkowych roku 2023 o kwotę łączną 

2.441.800,00 w ramach zadania  pn. „Przebudowa dróg gminnych na terenie Gminy Gostynin”, przy 

czym powyższa kwota 1.995.000,00zł to środki pochodzące z Rządowego Funduszu Polski Ład. Jest 

to zadanie ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gostynin, limit wydatków roku 2024 został 

zwiększony o kwotę 2.441.800,00zł i łączny limit wydatków na ten cel to 12.269.000,00zł. do realizacji 

w roku 2024. Środki pozyskane przez gminę z Rządowego Funduszu Polski Ład: na to zadanie 

inwestycyjne wynoszą 9.975.000,00zł  W zakresie Administracji publicznej Pozostałą działalność – 

dokonuje się zmniejszenia planu wydatków majątkowych o kwotę:3.354.368,00zł w ramach zadania 

„Budowa budynku Urzędu Gminy wraz z budową infrastruktury towarzyszącej w m. Gostynin, środki te 

zostają przesunięte na rok 2024. Oświata i wychowanie Szkoły podstawowe zmniejszenie wydatków 

majątkowych o kwotę 24.649,83zł na zadaniu dotyczącym „Przebudowa Szkoły Podstawowej w 

Sierakówku”, Ponadto w ramach Realizacji zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych zwiększamy wydatki majątkowe 

w ramach zakupów inwestycyjnych  tj. na Zakup monitorów interaktywnych z przeznaczeniem dla 

Szkoły Podstawowej w Sokołowie – 10.000,00zł. Zakup monitora interaktywnego z przeznaczeniem dla 

Szkoły Podstawowej w Teodorowie – 8.200,00zł. Pozostała działalność zmniejszamy plan wydatków 

majątkowych o kwotę 2.856,11zł w ramach zadania „Budowa budynku gospodarczego na terenie 

Szkoły Podstawowej w Sierakówku”. Jeśli chodzi o Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

dokonujemy się zmniejszenia planu wydatków majątkowych roku 2023 o kwotę łączną 766.000,00 w 

ramach zadania inwestycyjnego „Budowa i modernizacja infrastruktury społecznej”, kwota 399.840,00zł 

to są środki pochodzące z Rządowego Funduszu Polski Ład. Zadanie ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gostynin, limit wydatków roku 2024 został zwiększony o kwotę 766.000,00zł, łączna  

wartość tego zadania wynosi 3.200.000,00zł, i będzie to zadanie realizowane w roku 2024. Jeśli chodzi 

o Gospodarkę komunalną i ochronę środowiska Oświetlenie ulic, placów i dróg – zmniejszamy wydatki 



majątkowe o kwotę: 200,00zł na zadaniu pn. „Zakup i montaż lampy solarnej przy drodze powiatowej w 

m. Solec w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Solec – Wrząca, 2.600,00zł w ramach zadania pn. 

„Zakup i montaż lampy solarnej przy drodze gminnej w m. Strzałki w ramach funduszu sołeckiego 

sołectwa Strzałki – Osada. Jeśli chodzi o Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – dokonujemy tutaj 

zmian w zakresie wydatków majątkowych, tj. zmniejszenie o kwotę 2.180,56zł w ramach zadania pn. 

„Modernizacja budynku w m. Baby Górne w związku ze zmianą sposobu użytkowania budynku 

handlowego na świetlicę wiejską, budynek w użyczeniu gminy, oraz zmniejszenie o kwotę 32,20zł na 

zadaniu pn. „Zakup i montaż kostki brukowej przy świetlicy wiejskiej w m. Kozice w ramach funduszu 

sołeckiego sołectwa Kozice – Polesie”, oraz zwiększenie o kwotę 200,00zł w ramach zadania pn. „Zakup 

i montaż systemu klimatyzacji z funkcją ogrzewania do świetlicy wiejskiej w m. Solec w ramach funduszu 

sołeckiego sołectwa Solec – Wrząca”. Jeśli chodzi o Kulturę fizyczną Obiekty sportowe zwiększamy 

wydatki majątkowe o kwotę 2.460,00zł w ramach zadania dotyczącego „Modernizacji boiska 

sportowego przy Szkole Podstawowej w Białotarsku”. 

Powyższe zmiany powodują zmiany wyniku finansowego Gminy Gostynin, wynik budżetu ulega 

zmniejszeniu tj. o kwotę 4.167.328,,00zł, wynik budżetu przed zmianą to był deficyt w wys. 

22.931.350,07zł, wynik budżetu po zmianach wynosi 18.764.022,07zł, dokonuje się zmniejszenia 

przychodów z tyt. zaciągniętych kredytów na rynku krajowym o łączną kwotę 4.167.328,00zł, plan po 

zmianach na kredytach wynosi 10.441.966,23zł. Ponadto w Wieloletnia Prognoza Finansowa została 

zaktualizowana i wydłużona do roku 2035 co wynika z prognozy kwoty długu na okres zaciągniętych i 

planowanych do zaciągnięcia zobowiązań, w związku z tym dokonano aktualizacji przedstawionych 

wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gostynin w latach 2024-2035, wprowadzono 

aktualizację przedsięwzięć w zakresie limitów wydatków i limitów zobowiązań stosownie do 

przedłożonego projektu Budżetu na rok 2024 i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2035. 

Wprowadzono trzy nowe przedsięwzięcia w zakresie Miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obejmujących obszar części wsi Strzałki o łącznych nakładach finansowych 

17.000,00zł, jest to plan zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar części wsi Huta 

Nowa i Zuzinów o łącznej wartości 17.000,00zł, miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

obejmujący obszar części wsi Białe, łączna kwota wydatków finansowych to 17.000,00zł, wprowadzono 

ponadto nowe przedsięwzięcie dotyczące opracowania planu ogólnego w Gminie Gostynin o łącznej 

wartości 100.000,00zł, wprowadzono również w zakresie Wydatków majątkowych nowe 

przedsięwzięcie pn. Budowa świetlicy wiejskiej w m. Białe, działka będąca własnością gminy, okres 

realizacji 2024-2025, łączne nakłady finansowe 165.000,00zł, dla roku 2024 - 15.000,00zł, dla roku 2025 

- 150.000,00zł, z przeznaczeniem na rozwój i aktywizację lokalnych społeczności. Dziękuję. 

(Z sali posiedzeń wyszedł Radny Mirosław Nowacki) 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik, czy do 

przedstawionego omówienia mają Państwo Radni jakieś pytania? Brak. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała nr 567/LIII/2023 została przyjęta 9 głosami za, 2 głosy wstrzymujące się i stanowi załącznik 

do protokołu. 

(Na salę posiedzeń wrócił Radny Mirosław Nowacki) 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: czy ktoś z Państwa Radnych ma w tym 

punkcie jakieś pytania? Brak. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała Budżetowa nie została podjęta, 6 głosów za, 6 głosów przeciw. 

 



Do punktu 7-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 

2024. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Jeśli chodzi o Uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

to będzie podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024. Prezes Głównego Urzędu 

Statystycznego ogłasza w komunikacie średnią cenę skupu żyta dla okresu jedenastu kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego za dany rok podatkowy. Średnia cena skupu żyta za 

okres jedenastu kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2023 wynosi 

89,63zł, za 1dt. Rada Gminy na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 r o podatku 

rolnym jest uprawniona do obniżenia ceny skupu żyta określonej w powyższy sposób przyjmując jako 

podstawa do obliczania podatku rolnego na obszarze gminy. Proponuje się obniżenie ww. ceny do 

kwoty 76.00zł za 1dt. Uchwalenie stawki podatkowej na poziomie 76,00zł, za 1dt zapewni realizację 

zadań mających na celu zaspokajanie zbiorowych potrzeb społeczności lokalnej Gminy Gostynin. 

Wystąpiliśmy do Mazowieckiej Izby Rolniczej o opinie do projektu uchwały Rady Gminy Gostynin w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 

2024, 21 listopada 2023r, działając na podstawie art. 5a ustawy z dnia 14 grudnia 1995r, o Izbach 

rolniczych, Mazowiecka Izba Rolnicza opiniuje pozytywnie propozycję obniżenia ceny skupu żyta za 

1dt, przyjmowaną jako podstawę podatku rolnego na rok 2024 zaproponowaną wartość. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja tylko dodam że jest to poziom 15,02% w stosunku do ogłoszonej przez 

Prezesa GUS za 11 kwartałów, od kilku lat jest to tak kształtowane, wcześniej cześć z Państwa Radnych 

na pewno pamięta, że było to na podstawie 3 kwartałów, to że wprowadzono, ustawodawca wprowadził 

11 kwartałów miało jak gdyby spłacić te skoki cenowe zarówno w dół czy w górę i mieć jakieś dochody 

przewidywalne. Generalnie proponujemy na 2024 już wyprzedzam kolejne uchwały podatkowe w 

granicach 15,02%, proponujemy obniżyć w stosunku do maksymalnych, a dodam jeszcze to że rok 

2023 średnią mieliśmy 12,22% obniżenia w stosunku do maksymalnej, a w roku 2022 to było 10,71%, 

także tak proponujemy duże obniżenie tak jak powiedziałem 15,02%. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy mają Państwo Radni 

jakieś pytania, wnioski? 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, wczoraj omawialiśmy szczegółowo te stawki na Komisjach 

i w związku z tym że Komisje negatywnie zaopiniowały proponowane tutaj stawki przez Pana Wójta 

proponuje aby te stawki wyglądały troszeczkę inaczej, ja rozumiem to że nie możemy pozostać bez 

przyjęcia uchwały o wysokości stawek na rok 2024 ponieważ postawiłoby to Urząd Gminy w sytuacji 

niedopuszczalnej, dlatego że wogóle nie mógłby Urząd Gminy wystawiać nakazów i tych podatków jak 

gdyby ściągać. W związku z tym że propozycja tutaj Pana Wójta to były podwyżki w stosunku do roku 

ubiegłego średnio o 15% jeżeli chodzi o podwyżkę ceny żyta która byłaby przyjęta do określenia podatku 

rolnego, ten wzrost wyniósł nawet 17%, w związku z tym ja dzisiaj aby tą uchwałę przyjąć proponuję 

aby te stawki nie były wyższe w stosunku do roku ubiegłego niż 7%, dotyczy to tak ceny obniżenia skupu 

żyta jak i pozostałych podatków określanych w uchwałach w punktach 8,9 i 10. Jeżeli chodzi                         

o uzasadnienie moje to uzasadnieniem jest chociaż by to, że pomimo tego że ta cena maksymalna 

ogłoszona ceny żyta jest wyższa bo ona jest określana na poziomie, na podstawie ostatnich 11 

kwartałów, to tak naprawdę cena żyta w stosunku do roku ubiegłego spadła o 50% czyli jest jeszcze 

niższa. Jeżeli proponuję te 7% to mam na uwadze wzrost inflacji który w stosunku do października roku 

ubiegłego wynosi podany przez GUS 6.6%, a uważam że taka podwyżka jest przeze mnie przynajmniej 

jeszcze akceptowalna. Dziękuję bardzo. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado jeśli chodzi o ten % zmiany 

zaproponowanej wzrost o 16.92% z kwoty 65.00zł za dt, do 76,00zł, uważamy że stanowi to wartość 

waloryzacji i nieznaczny wzrost dlatego że stopień inflacji ogłoszony w komunikacie Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 14 lipca 2023r, gdzie wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w   

I półroczu 2023,r w stosunku do I półrocza 2022r, wyniósł 115% co oznacza wzrost cen o 15%, zatem 

mówimy o waloryzacji stawki a nie o jej realnej podwyżce. Zmniejszając obciążenia podatkowe mamy 

na uwadze to że zmniejszamy również możliwości rozwojowe gminy, tutaj waloryzacja stawki nie 

wyklucza możliwości stosowania indywidualnych ulg z których rolnik może skorzystać kiedy znajduje 



się w trudnej sytuacji finansowej, tj. rozłożenie na raty, odroczenie, umorzenie i osoby które taka 

sytuacja spotyka to oczywiście tutaj organ podatkowy ma takie narzędzia żeby takie ulgi stosować, jest 

to nieznaczna kwota bo w roku 2023 za 3 kwartały wynosiły te ulgi 10.300,00zł, jeśli chodzi no osoby 

fizyczne. Gmina nie waloryzując stawek ogranicza jej możliwości rozwojowe co więcej wydaje mi się że 

też pozbawia możliwości finansowania zadań bieżących bo wzrost chociażby płacy minimalnej od 

stycznia, a dalej od lipca będzie wynosił 19,40%. W Gminie Gostynin skutki tego wzrostu płacy 

minimalnej bez pochodnych na ten moment to jest 672.000,00zł, a wzrost stawki podatkowej pozwoli 

nam uzyskać dochody w wysokości 250.000,00zł dodatkowych dochodów, a wydatków chociażby            

z 1 tutaj zadania mamy 672.000,00zł, a dochody podatkowe są to jedyne dochody własne na które 

mamy realny wpływ i tutaj obniżanie tych dochodów jak gdyby ma dwojaki wymiar bo chodzi tutaj nie 

tylko o mniejsze wpływy do budżetu ale na subwencji wyrównawczej którą otrzymuje gmina również 

bierze się pod uwagę stawki maksymalne ponieważ obniżenie tutaj ceny żyta to jest jak gdyby decyzja 

o rezygnacji z dochodów więc raz tracimy na mniejszych wpływach do budżetu, a drugi raz na 

mniejszych wpływach z tytułu subwencji wyrównawczej także wydaje mi się, że ten wzrost niewielki           

i waloryzacja powinien zostać utrzymany. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli jeszcze mógłbym się odnieść do tych słów to Pani Skarbnik nie zgodzę 

się z tym że wzrost wydatków które generuje dzisiaj gmina musi być automatycznie pokrywany 

wzrostem podatków. Ja wiem że budżet jest tragiczny, nie chciałem tego mówić przy budżecie, w tym 

roku, w roku  2023 według przyjętych poprawek już dzisiejszych - przepraszam nie przyjętych bo Rada 

nie przyjęła tego projektu, nie zaakceptowała, deficyt wydatków bieżących i przychodów bieżących tj. 

ok. 550.000,00zł, czyli my dzisiaj tak naprawdę  wydajemy pieniądze których nie mamy, ktoś nam po 

prostu dał i my je wydajemy, jeżeli tych pieniędzy byśmy nie dostali to my już nie mamy z czego 

bieżących wydatków pokryć nie mówiąc o inwestycjach i trzeba się głęboko zastanowić co z tym zrobić 

i nie zgodzę się ze będziemy wiecznie podwyższać podatki, my możemy podwyższyć podatki dzisiaj do 

stóp maksymalnych i tak nic nam to w tym przypadku nie da, bo my tego deficytu jak gdyby nie 

pokryjemy tym. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: ogłosiła 20 minutową przerwę. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: wznowiła obrady sesji. 

Jesteśmy przy pkt. dot. Podjęcia uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo po konsultacji z Panem Mecenasem żeby doprecyzować 

wniosek, ja wycofuję poprzedni wniosek, natomiast będę przedstawiał wnioski już konkretne w postaci 

konkretnych wartości liczb przy poszczególnych uchwałach. Jeżeli teraz jesteśmy przy procedowaniu 

uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego 

na rok podatkowy 2024 to wnioskuję o zmianę w projekcie tej uchwały poprzez zmianę zapisu w § 1 z 

proponowanej 76.00zł za 1dt. na kwotę 70,00zł za 1 dt. Dziękuję bardzo. 

Radni ww. złożony przez Radnego Marka Balcerzaka został zaopiniowany pozytywnie 12 głosami za i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: teraz przejdziemy do głosowania nad podjęciem 

uchwały w sprawie podatku rolnego wraz ze złożonym wnioskiem. 

Uchwała 568/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 obowiązujących na terenie Gminy 

Gostynin. 

Radny Marek Balcerzak: w tym punkcie również chciałbym złożyć wniosek przy czym ten 

uszczegółowiony wniosek będzie dotyczył tylko pozycji wg, mnie istotnych dla naszych mieszkańców, 

w związku z tym wnoszę o to aby w projekcie przedstawionej uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin wprowadzić 

nast. zmiany: w § 1 pkt 1a wprowadzić kwotę 1.07zł, zamiast 1,15zł, tj. podatek związany z 



prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów 

i budynków, nast. w tym samym § w tym samym pkt 1c wprowadzić kwotę 0.32zł, w miejsce kwoty 

0,35zł, w pkt 2a wprowadzić kwotę 0,96zł, w miejsce 1.04zł, w pkt 2b wprowadzić kwotę 23,30zł w 

miejsce kwoty 25,04zł, i w pkt. 2e wprowadzić kwotę 6,28zł, w miejsce kwoty 6,75zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję. 

Radni ww. złożony przez Radnego Marka Balcerzaka został zaopiniowany pozytywnie 12  głosami za i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 

obowiązujących na terenie Gminy Gostynin uprawnienia i Rady Gminy co do ustalenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości wynikają z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r o podatkach 

i opłatach lokalnych. Górne granice stawek kwotowych ulegają corocznie podwyższeniu na następny 

rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu cen detalicznych towarów i usług 

konsumpcyjnych w okresie pierwszych dwóch kwartałów, w którym stawki ulegają podwyższeniu w 

stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Minister właściwy ds. finansów publicznych 

ogłasza, w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" 

górne granice stawek kwotowych na każdy rok podatkowy. Na rok 2024 maksymalne stawki podatkowe 

wzrosły przeciętnie o 15% w porównaniu do roku ubiegłego. Po przeanalizowaniu stawek podatkowych 

proponujemy wzrost stawek podatkowych przeciętnie o 15% w stosunku do roku obecnego, a tam gdzie 

były stawki maksymalne pozostawienie ich na poziomie stawek zgodnych z obwieszczeniem. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania? Brak. 

opinia: 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: opinia Komisji dotyczyła starej wersji. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała negatywnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: teraz przejdziemy do głosowania nad podjęciem 

uchwały wraz ze złożonym wnioskiem. 

głosowanie: 

Uchwała 569/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok oraz zwolnień od tego 

podatku. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Uprawnienia Rady Gminy do ustalenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych wynikają z art. 10 ust. 1  ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r o podatkach i 

opłatach lokalnych. Górne granice stawek kwotowych określone w ww. artykule ulegają corocznie 

zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu/spadku cen 

detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszych dwóch kwartałów roku, w którym 

stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Minister właściwy ds. 

finansów publicznych ogłasza w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 

Polskiej "Monitor Polski" górne granice stawek kwotowych na każdy rok podatkowy. Na rok 2024 

maksymalne stawki podatkowe ogłoszone zostały w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 17 lipca 

2023r. Maksymalne stawki podatków lokalnych uległy zwiększeniu średnio o 15%, o tyle bowiem wzrósł 

wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu tego roku zgodnie z komunikatem 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 1 sierpnia 2023r. Wysokość minimalnych stawek 

podatku od środków transportowych określonych w art. 8 pkt. 2, pkt. 4 i pkt. 6 ze szczególnym podziałem 

na liczbę osi i dopuszczalną masę całkowitą pojazdów w tonach zostały ogłoszone w Obwieszczeniu 

Ministra Finansów z dnia 12 października 2022r, w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2024r. Stawki podatku od środków transportowych winny mieścić się zarówno w 

granicach nie przekraczających maksymalnych stawek jak i nie powinny być niższe od minimalnych 



stawek określonych w ustawie z uwzględnieniem granic dopuszczalnej masy całkowitej. W związku z 

powyższym dokonano przeanalizowania obowiązujących stawek maksymalnych i minimalnych podatku 

od środków transportowych obowiązujących w roku 2023 i zdecydowano o podwyższeniu ich średnio o 

15%. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Brak. 

opinia: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała negatywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 570/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.. 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Informacja w sprawie: średniej 

ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: w związku z wypracowanym przez poszczególne komisje Rady Gminy 

Gostynin wspólnego stanowiska w sprawie nie obniżenie ceny drewna dla celów wymiaru podatku 

leśnego informuję, że nie zachodzi potrzeba podejmowania uchwały w tej sprawie. Do celów wymiaru 

podatku leśnego na terenie Gminy Gostynin w 2024 r, będzie miała zastosowanie cena ogłoszona w 

Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2023r, w sprawie 

średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna, uzyskanej przez 

Nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 roku w wysokości 327,43 zł za 1m3. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: w treści informacji którą Państwo otrzymaliście wkradł się mały 

błąd jest tam 2023 proszę o poprawienie na rok 2024. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów informację przyjęła do wiadomości. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska informację przyjęła do 

wiadomości. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2024 

został opracowany w oparciu o Program roku 2023, zadania określone w Programie roku 2023 w 

zasadzie pokrywają się z Programem przedłożonym Wysokiej Radzie na rok 2024. Na zadania 

przeznaczono publiczne, przeznaczono w tym Programie czyli Programie na rok 2024 kwotę 

210.000,00zł. jeżeli chodzi o zakres przedmiotowy to otwarte konkursy ofert będą ogłaszane w tych 

samych obszarach które były ogłaszane w tym roku, a więc są to obszary zadań publicznych które 

obejmują zadania własne w dużym zakresie obszarów: Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, 

podtrzymywanie i upowszechnianie tradycji narodowej, pielęgnowanie polskości oraz rozwoju 

świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej, kultury sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego, przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym i to było by na tyle. Są to obszary 

w których Gmina będzie ogłaszała otwarte konkursy ofert. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Sekretarz. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Komisja  

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 571/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 



 

Do punktu 12-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Gostynin na lata 2025-2035 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: zmiana przepisów tj. nowelizacja ustawy o planowaniu 

zagospodarowaniu przestrzennym wprowadziła obowiązek opracowania Strategii Rozwoju Gminy, 

przepis będzie obowiązywał od nowego roku 2026 jako dokument który ma określić politykę 

przestrzenną Gminy. Sam proces sporządzania Strategii został określony w tej uchwale na czas             

19 m-cy, czyli tak naprawdę zakończy się w czerwcu roku 2025, tak długi proces wynika z tego, że 

Gmina Gostynin na pewno będzie musiała opracować Strategiczną ocenę oddziaływania na 

środowisko, tu przewidziano okres aż do 4 m-cy, sama uchwała została sporządzona w oparciu o 

wytyczne Ministerstwa Rozwoju. Urząd Gminy chce Strategie sporządzić wg. współpracy ze szkołą 

wyższą konkretnie ze szkołą Główną Handlową. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Sekretarz. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytanie? Brak. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: dodam że kolejnym krokiem będzie też jeżeli przystąpi się do 

opracowania planu ogólnego z końcem roku 2025 nasze studium uwarunkowań tracą moc i jest 

obowiązek do tego czasu uchwalenia planu ogólnego, a plan ogólny potrzebna nam jest najpierw 

Strategia która da nam jak gdyby wytyczne, bo z 1 stycznia 2026 przy braku posiadania planu ogólnego 

nie wydam żadnej decyzji o warunkach zabudowy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie. 

opinia: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 572/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności w formie zasiłku celowego dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem "posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołega: Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i 

rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie  gospodarującej  lub  dochód na osobę w rodzinie nie 

przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ustawy o pomocy społecznej. 

Od 1 stycznia 2022r. kwoty te wynoszą: 776zł, dla osoby samotnie gospodarującej oraz 600zł, na osobę 

w rodzinie. Uchwała Nr 149 Rady Ministrów z 23 sierpnia  2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 przewiduje udzielanie wsparcia w 

zakresie dożywiania osobom i rodzinom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 200 % 

kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy. Zgodnie  z  art. 8 ustawy o  pomocy  społecznej,  Gmina  

może  udzielać wsparcia w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, osobom i 

rodzinom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 200 % kryterium, tylko w przypadku 

uchwalenia przez gminę stosownej uchwały podwyższającej kryterium dochodowe do tego poziomu. 

Należy podkreślić, że od początku funkcjonowania wieloletniego programu wspierania finansowego 

Gmin w zakresie dożywiania na lata 2019-2023 obowiązywało kryterium dochodowe w wys. 150 %, a 

w 2023 zwiększone do 200 %. W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin 

korzystających z wsparcia systemu pomocy społecznej podwyższenie do 200 % kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

w formie zasiłku celowego, ułatwi oraz uskuteczni działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, 

a także umożliwi osobom i rodzinom, w szczególności rodzinom wielodzietnym i niepełnym 

zabezpieczenie potrzeb żywieniowych. Wobec powyższego podjęcie stosownej uchwały jest 

uzasadnione. 



Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 573/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołega: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie, przyjęty 

przez Radę Ministrów wieloletni rządowy program „Posiłek w domu i w szkole” na lata 2024-2028 

przewiduje wsparcie finansowe Gmin, które w szczególnie uzasadnionych przypadkach, będą udzielały 

pomocy, gdy uczeń albo dziecko wyraża chęć zjedzenia posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub 

przedszkola informuje Ośrodek Pomocy Społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. 

Pomoc taka udzielana będzie bez wydania decyzji administracyjnej przyznającej posiłek oraz bez 

przeprowadzania rodzinnego wywiadu środowiskowego. Przy czym liczba dzieci i uczniów, którym ma 

być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyć 20 % liczby uczniów dożywianych w 

szkołach i przedszkolach na terenie Gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym. Warunkiem 

przyznania ww. pomocy jest przyjęcie przez Gminę odpowiedniego programu osłonowego. W związku 

z powyższym zasadnym jest kontynuowanie pomocy, o której mowa powyżej, a co za tym idzie podjęcie 

stosownej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 574/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo  świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych programem przyjętym w 

uchwale Nr 149  Rady Ministrów z 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 

programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołega: to wiąże się z poprzednimi również uchwałami zgodnie z 

programem „Posiłek w szkole i w domu” Gmina udziela wsparcia osobom i rodzinom spełniającym 

warunki uzyskania pomocy wskazane w ustawie. W formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych spełniającym jednocześnie kryterium dochodowe w wysokości do 

200 % kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy. Adresatami programu są m.in. dzieci  do czasu 

podjęcia nauki w szkole podstawowej, uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadgimnazjalnej, osoby 

i rodziny znajdującym się w sytuacjach określonych w art. 7 ustawy o pomocy społecznej, w 

szczególności osobom starszym, chorym, niepełnosprawnym objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek  w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Wskazana uchwała przewiduje odstąpienie 

od żądania zwrotu wydatków od w/w osób i rodzin, których dochód nie przekracza wysokości 200% 

kryterium dochodowego objętych wsparciem w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w 

domu”. Wobec powyższego  podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.  

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 



Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 575/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Z sali posiedzeń wyszła Kierownik GOPS Magdalena Dołęga) 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: ogłaszam przerwę techniczną. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: wznowiła obrady sesji. 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

komunalizacji mienia Skarbu Państwa. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado tutaj chcemy 

komunalizować 2 działki nr 68/1 o pow. 0,11ha w m. Osiny i na tej działce 215 o pow. 0,11ha w obrębie 

m. Zwoleń, są to grunty Skarbu Państwa które chcemy w drodze komunalizacji stać się właścicielami i 

prosimy Państwa Radnych o podjęcie tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 576/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Na salę posiedzeń doszła Kierownik GO Katarzyna Tomczak) 

 

Do punktu 17-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała Podjęcie uchwały w sprawie: 

przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów komunalnych stanowiących działkę nr 406 o pow. 

0,1825 ha we wsi Krzywie gm. Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Gmina Gostynin jest właścicielem nieruchomości właśnie stanowiącej 

działkę nr 406 o pow. 0,1835ha we wsi Krzywie, od wielu lat ta działka jest dzierżawiona przez osobę 

fizyczną, ta osoba jest wskazana dlatego że działka samodzielnie nie posiada dojazdu a przylega do 

tejże osoby fizycznej dlatego dzierżawą jest zainteresowana ta konkretna osoba fizyczna.   

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 577/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Gostynin. 

Kierownik Referatu GO Katarzyna Tomczak: jeżeli Wysoka Rada pozwoli to omówię te dwie uchwały i 

kolejną jeszcze o Przyjęciu Regulaminu, utrzymaniu czystości porządku w Gminach bo one są tak 

naprawdę tożsame i te same zmiany są zawarte tak naprawdę dot. głównie częstotliwości odbioru w 

wielolokalowych budynkach w Gorzewie przy ul. Kruk. Jest też również zapis że będzie możliwość 

oddawania odpłatnie opony z działalności rolniczej w PSZOK, aczkolwiek tutaj będzie musiała być 

podjęta przez Państwa odrębna uchwała. Tan naprawdę te zmiany w tym zakresie dotyczą. Dziękuję 

bardzo. 



Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinia: 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: na poprzedniej Komisji były uchwały opiniowane, a była 

potrzebna opinia Sanepidu dlatego nie mogliśmy na tamtej sesji procedować. 

głosowanie: 

Uchwała 578/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 19-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gostynin. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: to już było omówione, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

głosowanie: 

Uchwała 579/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.. 

(Z sali posiedzeń wyszła Kierownik GO Katarzyna Tomczak) 

 

Do punktu 20-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi Pana Jerzego Janiaka na 

uchwałę Rady Gminy Gostynin nr 483/XLVII/2023 z dnia 03.03.2023r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar części wsi 

Gorzewo, gmina Gostynin. 

Mecenas Konrad Wypych: Szanowni Państwo przed Sądem Administracyjnym Rady Gminy 

reprezentuje Wójt, nie mniej jednak procedura wymaga żeby Rada Gminy skoro to jej dotyczy skarga, 

jej uchwały żeby zajęła stanowisko w sprawie przekazania sprawy do Sądu. Sprawa zostanie 

przekazana z odpowiedzią na skargę taką jaka jest w załączniku do tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Mecenasie, czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytanie? Brak. 

opinie: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 580/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.. 

 

Do punktu 21-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego 

obszar części wsi Huta Nowa i Zuzinów, gmina Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: plan jest objęty miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego, uchwalony jest dużo wcześniej, to są wnioski właścicieli niektórych posesji, 

nieruchomości działek gdzie oczekuje innego przeznaczenia tych terenów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinie: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 581/LIII/2023 została przyjęta 11 głosami za, 1 głos wstrzymujący się i stanowi załącznik do 

protokołu.. 

 

 

 



Do punktu 22-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego województwa mazowieckiego. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Audyt krajobrazowy województwa mazowieckiego który jest 

załącznik do tejże uchwały jest prośba Zarządu Sejmiku Mazowieckiego o zaopiniowanie przez Radę 

Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinie: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 582/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.. 

 

Do punktu 23-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Miłośników Zalewu Piechota z siedzibą w Gostyninie na działalność 

Wójta Gminy Gostynin. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: głosowanie nad podjęciem uchwały zostało 

wprowadzone podczas dzisiejszych obrad i to jest efekt wypracowanego wniosku Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji które to posiedzenie miało miejsce wczoraj. Proszę o odczytanie wniosku z tego 

posiedzenia zastępcę. 

Radny Krzysztof Penkala: w dniu 29 listopada 2023r, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała 

dwie opinie: Opinia pierwsza to jest Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Gostynin i 

Zastępcy Wójta Gminy Gostynin - komisja zaopiniowała pozytywnie.  

Druga opinia dotycząca rozpatrzenie petycji sołectwa Miałkówek-Budy Lucieńskie w sprawie budowy 

ujęcia wody - komisja przyjęła do wiadomości.  

Komisja wypracowała także wniosek w postaci uchwały w sprawie Rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia 

Miłośników Zalewu Piechota z siedzibą w Gostyninie na działalność Wójta Gminy Gostynin, komisja 

zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję. Uchwała jest treści: Uchwała w sprawie 

rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Miłośników Zalewu Piechota z siedzibą w Gostyninie na działalność 

Wójta Gminy Gostynin. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, art. 229 pkt 

3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego Rada Gminy w Gostyninie 

uchwala, co następuje: 

§ 1. 

Uznać za bezzasadną skargę Stowarzyszenia Miłośników Zalewu Piechota z siedzibą w Gostyninie z 

dnia 16 sierpnia 2023 r., na działalność Wójta Gminy Gostynin. 

§ 2. 

Wykonanie uchwały wraz z powiadomieniem skarżącego o sposobie załatwienia skargi powierza się 

Przewodniczącej Rady. 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

głosowanie: 

Uchwała 583/LIII/2023 została przyjęta 9 głosami za, 3 głosy wstrzymujące się i stanowi załącznik do 

protokołu.. 

 

Do punktu 24-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w 

zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 

egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie.  



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Gmina Gostynin w trosce o sytuację finansową samorządów 

gminnych oraz częstym brakiem możliwości egzekucji zobowiązań wnosi o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw takich jak: Kodeks postępowania Cywilnego, Kodeks 

Pracy, ustawa o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych, polegającej na dopuszczaniu 

egzekucji sądowej oraz administracyjnej należności innych niż alimentacyjne z minimalnego 

wynagrodzenia za pracę w wysokości nie mniejszej niż dopuszczalne egzekucja ze świadczeń 

emerytalno-rentowych tj. 25%.  

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytanie? Brak. 

opinie: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała 584/LIII/2023 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.. 

 

Do punktu 25-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Informacja Wójta Gminy                     

i Przewodniczącej Rady z analizy oświadczeń majątkowych. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado; Oświadczenia majątkowe 

za 2022 rok złożyli wszyscy pracownicy Urzędu Gminy Gostynin do tego zobowiązani tj. 18 osób. 

Wszystkie osoby złożyły kompletne oświadczenia w terminie do 30 kwietnia 2023 roku. Oświadczenie 

majątkowe Wójta Gminy zostało przesłane do Wojewody Mazowieckiego, zaś pozostałe po analizie 

zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Gostyninie oraz Płocku.  Ponadto w roku 2023 złożono       

3 oświadczenia majątkowe na początek lub na koniec zatrudnienia. W wyniku przeprowadzonej analizy 

i porównania przekazanych oświadczeń o stanie majątkowym oraz kopii zeznania o wysokości 

osiągniętych dochodów w roku podatkowym z treścią uprzednio złożonych oświadczeń o stanie 

majątkowym, a także informacjami dotyczącymi stanu majątkowego w/w osób, będących w posiadaniu 

urzędów skarbowych nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie. Jeżeli chodzi o 

oświadczenia majątkowe Radnych to; Oświadczenia majątkowe za 2022 rok złożyli wszyscy Radni 

Rady Gminy Gostynin do tego zobowiązani tj. 14 osób. Wszystkie osoby złożyły kompletne 

oświadczenia w terminie do  30 kwietnia 2023 roku. Oświadczenie majątkowe Przewodniczącej Rady 

Gminy Gostynin zostało przesłane do Wojewody Mazowieckiego, zaś pozostałe po analizie zostały 

przesłane do Urzędu Skarbowego w Gostyninie. W wyniku przeprowadzonej analizy i porównania 

przekazanego oświadczenia o stanie majątkowym oraz kopii zeznania o wysokości osiągniętych 

dochodów w roku podatkowym z treścią uprzednio złożonego oświadczenia majątkowego o stanie 

majątkowym, a także informacjami dotyczącymi stanu majątkowego ww. osób, będącymi w posiadaniu 

tutejszego Urzędu nie stwierdzono nieprawidłowości. W celu uniknięcia w przyszłości nieprawidłowości 

przy sporządzeniu oświadczeń majątkowych przypominam o zachowaniu jak najwyższej staranności i 

dokładności przy wypełnianiu oświadczeń. 

 

Do punktu 26-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Informacja Przewodniczących 

komisji o realizacji wniosków komisji.       

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych wniosków nie 

wypracowała. 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej wniosków nie 

wypracowała.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wniosków nie 

wypracowała.  

Komisja Budżetu i Finansów wniosków nie wypracowała.     

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: wnioski z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

już zostały wcześniej przedstawione.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   



 

 

 

Do punktu 27-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do przesłanego protokołu z poprzedniej 

sesji? Brak. 

Protokół z obrad LII Sesji Rady Gminy został przyjęty 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 28-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałem tylko 

przypomnieć, że jutro 1 grudnia o godz. 11:00 odbędą się uroczystości rocznicowe w Woli Łąckiej 

pomordowanych w tejże miejscowości Woli Łąckiej pod pomnikiem, bezpośrednio spod pomnika udamy 

się do dalszej części tej Uroczystości do Szkoły Podstawowej im. Bohaterów 1 grudnia w Emilianowie. 

Pani Dyrektor z Solca już Państwa zapraszała, ja tylko też przypominam 5 grudnia o godz. 11:00 będą 

uroczystości w Solcu związane z nadaniem nowego sztandaru, bo dotychczas szkoła dysponowała 

sztandarem Zespołu Szkół w Solcu. I drugi kolejny temat; to chciałbym bezpośrednio po zakończeniu 

obrad złoże na piśmie na ręce Pani Przewodniczącej wniosek o zwołanie Sesji Nadzwyczajnej w dniu 

jutrzejszym najlepiej na godz. 14:00 proponuję, w związku z tym po dzisiejszej sytuacji w sprawie 

głosowania nad Budżetem jest duży dysonans między Wieloletnią Prognozą Finansową a Budżetem, 

musimy to jakoś wyprostować. Taki wniosek w dniu dzisiejszym złożę. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, Szanowni Państwo, w związku właśnie z pkt. 7 dzisiejszych 

obrad, i z tym co przed chwilą powiedział Pan Wójt, chciałbym uzyskać jakie kolwiek wyjaśnienia, co się 

w tych przypadkach dzieje, wczoraj odbyły się komisje, komisje zaopiniowały pozytywnie projekt zmian 

do Budżetu, nie usłyszałem żadnych uwag jakiego kolwiek Radnego, nie usłyszałem żadnego wniosku, 

dzisiaj byłem zaskoczony wynikiem głosowania, w związku z tym pytam, co się dzieje? kto miał jakie 

kolwiek uwagi, dlaczego nie padł żaden wniosek do projektu uchwały? gdzie zapadają uzgodnienia 

dotyczące przedstawianych nam projektów, w jakim gronie się to odbywa i gdzie się to odbywa. 

Wielokrotnie na tej sali byłem zaskakiwany rzutkami które wcześniej nigdzie nie były przedstawiane, 

chciałbym żeby kto kolwiek odpowiedział, czy Pan Wójt, czy ktoś z tej grupy Radnych którzy dzisiaj ten 

projekt odrzucili, a jutro się spotkamy bo będą jakieś uzgodnienia, nie wiem dzisiaj w nocy, czy nie wiem 

kiedy i jutro dostaniemy rzutkę kolejną i jutro mam przyjść na kolejne obrady tylko dlatego że komuś się 

coś nie spodobało i nie chciał jeszcze tego wyjaśnić. Dziękuję bardzo. 

Radna Ewa Michalska: ja jeszcze mam pytanie do Pana Wójta  odnośnie DPS-u w Rogożewku, znaczy 

budynku po DPS -ie, bo to nie jest DPS, to jest nasz obiekt, mieliśmy się spotkać jako Rada żeby 

zadecydować, więc uważam że to jest bardzo ważne żeby się nie okazało bo będzie tak jak z 

Okrąglakami że będzie ten obiekt zniszczony, rozkradziony itd., naprawdę trzeba podjąć jak najszybciej 

decyzje, czy co kolwiek w tym budynku robimy czy się pozbywamy po prostu i sprzedajemy. Dziękuję. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: oczywiście mamy w planach się w najbliższym czasie spotkać 

całą Radą i przedyskutować to. 

Radna Ewa Michalska: dwa miesiące to słyszę. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: prośba do Pana Wójta żebyśmy właśnie ustalili to 

spotkanie jak najszybciej żeby już podjąć jakieś decyzje. 

Sołtys wsi Gulewo: ja chciałem podziękować w imieniu własnym jak i w imieniu mieszkańców sołectwa 

Gulewo, Panu Wójtowi, Państwu Radnym za dokonanie wybudowania drogi w miejscowości Gulewo. 

Dziękuję. 

Radny Marek Balcerzak: rozumiem że nie ma dzisiaj nikt odwagi wyjaśnić mieszkańcom, nie tylko nam 

ale mieszkańcom co się takiego zadziało że ten budżet został dzisiaj odrzucony. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: nie umiem odpowiedzieć. 

Radna Ewa Michalska: no pewnie, jest to dodatkowy czas jako Radnych żebyśmy się jutro spotykali i 

uchwalali co kolwiek, bo czym on się zmieni? i właśnie i kto robi i kiedy się to odbywa itd. 



 

Do punktu 29-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 14.50. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska podziękowała Radnym, Wójtowi Gminy, Sekretarzowi 

Gminy, Skarbnik Gminy, wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach LIIII Sesji Rady Gminy                    

i zamknęła je. 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

 
Protokółowała: 

B. Gospodarowicz 
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